
Protokół nr 41/2018 z posiedzenia wspólnego 
Komisji Rady Miejskiej

odbytego w dniu 16 sierpnia 2018 roku

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji Rozwoju Gospodarczego 
i Budżetu oraz pozostałych Komisji Rady Miejskiej. 
Nieobecny radny Jacek Gałczyński

Ponadto w posiedzeniu Komisji uczestniczyli:
Przewodniczący Rady – Andrzej Kubiak
Burmistrz Borku Wlkp. – Marek Rożek
Skarbnik Gminy – Mirosława Kozłowska
- lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.

Porządek obrad:
1. Otwarcie posiedzenia.
2. Zaopiniowanie materiałów na XLVIII sesję Rady.
3. Wolne głosy i wnioski.
4. Zakończenie.

Ad. 1.Otwarcie posiedzenia.
Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu 
– Tomasz Pawlak.
Przedstawił porządek obrad, który przyjęto bez zmian.

Ad.2. Zaopiniowanie materiałów na XLVIII sesję Rady.

a) ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych oraz
zasad usytuowania miejsc sprzedaży napojów alkoholowych na terenie miasta i
gminy Borek Wlkp.

Uzasadnienie  do  projektu  uchwały  przedstawiła  Pełnomocnik  Burmistrza  ds.
Profilaktyki Rozwiązania Problemów Alkoholowych – Jolanta Majchrzak. Poinformowała,
że w związku ze zmianą art.12 ustawy z dnia 26 października 1982 roku o wychowaniu w
trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi  (Dz. U. z 2016 roku poz. 487 z późn. zm.)
wprowadzona  art.  1  pkt.  1  ustawy  z  dnia  10  stycznia  2018  roku  o  zmianie  ustawy  o
wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi oraz ustawy o bezpieczeństwie
imprez masowych (Dz. U. poz. 310) Rada Miejska ma obowiązek ustalić w drodze uchwały
maksymalną liczbę zezwoleń na sprzedaż i podawanie napojów alkoholowych oraz zasady
usytuowania  miejsc  i  podawania  napojów  alkoholowych  na  terenie  miasta
i  gminy  Borek  Wlkp.  Obecnie  obowiązująca  uchwała  Rady Miejskiej  Borku  Wlkp.  Nr
XI/70/2007  z  dnia  13  września  2007  roku  oraz  Nr  XVII/118/2008  z  dnia
6  marca  2008  roku  dotyczyła  liczby  punktów  sprzedaży  napojów  alkoholowych  
(z  wyjątkiem  piwa)  przeznaczonych  do  spożycia  poza  miejscem  sprzedaży  jak  
i  w  miejscy  sprzedaży  oraz  zasad  usytuowania  miejsc  sprzedaży  i  podawania  napojów
alkoholowych na terenie miasta i gminy Borek Wlkp., natomiast nowa uchwała precyzuje
ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń  na sprzedaż i podawanie napojów alkoholowych.
Podjęcie uchwały wynika z potrzeby realizacji obowiązujących zapisów zmiany ustawy o
wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi. 
Uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez jednostki pomocnicze Gminy Borek Wlkp.
oraz przez Gminną Komisję Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Borku Wlkp. 
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W związku z powyższym zachodzi konieczność podjęcia powyższej uchwały.

Uwag nie zgłoszono.

Opinie Komisji:

Komisja Rewizyjna: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 
5 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był przeciwny.

Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, Przestrzegania Prawa 
i Porządku Publicznego: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 
6 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był przeciwny.

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej 
głosowało 4 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 
przeciwny.

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej 
głosowało 10 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 
przeciwny.

b) przyjęcia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie
gminy Borek Wlkp.

Burmistrz  przedstawił  uzasadnienie  do  projektu  uchwały  wyjaśnił,  że  zadaniem
każdego samorządu jest prowadzenie takiej strategii gospodarczej, aby ten mógł się rozwijać
w  sposób  optymalny  i  sprzyjający  jego  społeczeństwu,  a  jednym  z najważniejszych
czynników  gwarantujących  prawidłowy  rozwój  gminy  jest  właściwa  organizacja  usług
komunalnych i dbanie o dobro środowiska naturalnego, bowiem znacząco oddziałuje to na
standard i warunki życia mieszkańców.

Na  podstawie  nowelizacji  ustawy o  zbiorowym  zaopatrzeniu  w  wodę  i zbiorowym
odprowadzaniu  ścieków  koniecznym  stało  się  zaktualizowanie  regulaminu  dostarczania
wody i odprowadzania ścieków obowiązującego na terenie gminy Borek Wlkp. od dnia 4
lipca 2009 roku.

Zgodnie  z  art.  19  ust.  1  ustawa  o  zbiorowym  zaopatrzeniu  w  wodę  i zbiorowym
odprowadzaniu ścieków Rada Gminy, na podstawie projektów regulaminów dostarczania
wody  i  odprowadzania  ścieków  opracowanych  przez  przedsiębiorstwa  wodociągowo-
kanalizacyjne, przekazała projekt regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków
do zaopiniowania organowi regulacyjnemu. Postanowieniem nr PO.RET.070.57.1.2018.KS
z dnia 24 lipca 2018 r. Państwowe Gospodarstwo Wodne Wody Polskie – Regionalny Zarząd
Gospodarki Wodnej w Poznaniu wyraził pozytywną opinię dla ww. Regulaminu.

 W związku z powyższym oraz na podstawie  art. 19 ust. 3 ustawy z dnia     7 czerwca
2001 roku o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków (Dz. U.
z 2017 r., poz. 328 z późn. zm.)  podjęcie niniejszej uchwały jest zasadne i konieczne.

Uwag nie zgłoszono.

Opinie Komisji:
Komisja Rewizyjna: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 
5 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był przeciwny.
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Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, Przestrzegania Prawa 
i Porządku Publicznego: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 
6 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był przeciwny.

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej 
głosowało 4 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 
przeciwny.

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej 
głosowało 10 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 
przeciwny.

c) wyrażenia woli utworzenia Stowarzyszenia Samorządów Południowo – Zachodniej
Wielkopolski  „Samorząd  dla  zrównoważonego  rozwoju”  i  przystąpienia  do
Stowarzyszenia Gminy Borek Wlkp.

Burmistrz poinformował, że Inicjatywa założenia Stowarzyszenia Samorządów Połu-
dniowo-Zachodniej Wielkopolski powstała w wyniku rozmów prowadzonych przez Powiat
Gostyński,  Powiat  Rawicki  oraz  Gminy  Krobia  i  Miejska  Górka.  
W dniu 27 października 2017 r. w Starostwie Powiatowym w Gostyniu odbyło się spotkanie
w sprawie wspólnej  inicjatywy utworzenia Stowarzyszenia Samorządów Południowo-Za-
chodniej  Wielkopolski  „Samorząd  dla  zrównoważonego  rozwoju”.  
W spotkaniu udział wzięło 18 przedstawicieli samorządów południowo- zachodniej Wielko-
polski. Kolejnym etapem prac nad utworzeniem organizacji będzie opracowanie niezbęd-
nych dokumentów związanych z rejestracją Stowarzyszenia. Stowarzyszenie reprezentować
będzie zrzeszone w nim gminy, powiaty i województwa w działaniach mających na celu
m.in.  podejmowanie  działań  na  rzecz  ochrony  środowiska  naturalnego,  
w szczególności w związku ewentualna budową kopalni węgla brunatnego i elektrowni na
naszym terenie, ochrony rzek, jezior, naturalnych cieków wodnych i ujęć wody w regionie,
podejmowanie również działań na rzecz rozwoju obszarów wiejskich, rolnictwa, propago-
wanie energii odnawialnych źródeł oraz popularyzowanie wiedzy na powyższe tematy. Two-
rzenie  i  przystąpienie  gminy  do  stowarzyszenia  należy  do  wyłącznej  
właściwości rady gminy, stąd podjęcie uchwały jest zasadne.

Radny Marian Jańczak uważa, że jeszcze nie wszystkie sprawy dotyczące działalności Sto-
warzyszenia są jasne, jednak lepiej byłoby przystąpić.

Burmistrz wyjaśnił, że  decyzja w sprawie przystąpienia do Stowarzyszenia jest w „rękach”
Rady, ponadto dodał, że w każdej chwili można wystąpić.

Radny Michał Dopierała uważa, że Gmina już jest w dwóch stowarzyszeniach, nie wie czy
trzecie jest Gminie potrzebne.

Innych uwag nie zgłoszono.

Opinie Komisji:
Komisja Rewizyjna: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 
4 członków Komisji, 1 radny wstrzymał się od głosowania i nikt nie był przeciwny.
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Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, Przestrzegania Prawa 
i Porządku Publicznego: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 
5 członków Komisji, 1 radny wstrzymał się od głosowania i nikt nie był przeciwny.

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej 
głosowało 4 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 
przeciwny.

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej 
głosowało 7 członków Komisji, 3 radnych wstrzymało się od głosowania i nikt nie był 
przeciwny.

d) przyjęcia od Powiatu Gostyńskiego zadań w zakresie zimowego utrzymania dróg
powiatowych w sezonie 2018/2019

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił  Burmistrz  informując,  że przejęcie
przez  Gminę  przedmiotowych  zadań  zapewni  możliwość  kompleksowego  i  spójnego
realizowania  usług  w  zakresie  zimowego  utrzymania  sieci  dróg  na  terenie  gminy  
Borek Wlkp.

Uwag nie zgłoszono.

Opinie Komisji:
Komisja Rewizyjna: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 
5 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był przeciwny.

Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, Przestrzegania Prawa 
i Porządku Publicznego: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 
6 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był przeciwny.

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej 
głosowało 4 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 
przeciwny.

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej 
głosowało 10 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 
przeciwny.

e) zmian budżetu i w budżecie na 2018 rok

Skarbnik  Gminy  przedstawiła  uzasadnienie  do  projektu  uchwały.  Skarbnik  Gminy
poinformowała, że:
 zmiany planu dochodów dotyczą:
-  dział 751, rozdział 75109 – zwiększa się dochody o kwotę 30.315 zł z tytułu dotacji na
finansowanie zadań wyborczych,
- dział 756, rozdział 75616, 75618, dział 921, rozdział 92109, dział 936, rozdział 92605 –
dokonuje się aktualizacji dochodów.
Plan dochodów po zmianach zwiększył się o kwotę 10.315,- zł i wynosi 37.971.961,30 zł

Natomiast zmiany planu wydatków są następujące:
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-  dział  600,  rozdział  60016  zwiększa  się  wydatki  bieżące  o  kwotę  73.590  na  zakup
materiałów , usług i usług remontowych,
- zmniejsza się wydatki inwestycyjne  o kwotę 142.000,- zł – na zadanie „Przebudowa  
ul. Sienkiewicza”,
- zwiększa się o kwotę 50.000,- zł na „Przebudowę i rozbudowę ulicy ks. E. Jęczkowskiego”
- dział 750, rozdział 75023 zmniejsza się wydatki o kwotę 20,000 zł,
- dział 751, rozdział 75109 zwiększa się wydatki o kwotę 30.315,- na finansowanie zadań
wyborczych  związanych  z  przygotowaniem  i  przeprowadzeniem  I  tury  głosowania  w
wyborach do rady gminy oraz na burmistrza,
- dział 801, rozdział 80104, 80149 dokonuje się przesunięć między rozdziałami, 
- rozdział 80113 zwiększa się wydatki o kwotę 10 zł na Fundusz Emerytur Pomostowych,
-  dział  900,  rozdział  90004,  90005,90095  –  dokonuje  się  przesunięć  planu  wydatków  
o kwotę 20.000 zł  w celu zabezpieczenia środków  na różne opłaty i składki,
 -  w  rozdziale  90013  zwiększa  się  wydatki  o  kwotę  20.000  zł  na  bieżące  utrzymanie
schroniska dla zwierząt (dotacja dla miasta Leszna)

Na  wnioski  Sołectw  Siedmiorogów  Pierwszy,  Siedmiorogów  Drugi  oraz  Wycisłowo
dokonuje się zmian w planie wydatków w przedsięwzięciach w rozdz. 60016, 90004, 92109.

Radny Romuald Gawroński zwrócił uwagę na bardzo wysokie koszty utrzymania boksów
dla psów w Lesznie.

Burmistrz  wyjaśnił,  że  w  trakcie  roku  firma  stwierdziła,  że  boksy  są  w  złym  stanie  
w związku z powyższym  jest konieczność  ich wyremontowania.

Radny Michał Dopierała uważa, że koszty utrzymania psów w Lesznie są zbyt wysokie.

Burmistrz poinformował, że Gminę obligują przepisy ustawowe, w związku z powyższym
taką umowę musimy mieć podpisaną.

Innych uwag nie zgłoszono.

Opinie Komisji:
Komisja Rewizyjna: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 
5 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był przeciwny.

Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, Przestrzegania Prawa 
i Porządku Publicznego: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 
6 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był przeciwny.

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej 
głosowało 4 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 
przeciwny.

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej 
głosowało 10 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 
przeciwny.
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f) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Borek Wlkp. na lata 2018– 2024

Skarbnik Gminy poinformowała, że zmiany WPF dotyczą uaktualnienia zadań na lata 2018-
2024.

Uwag nie zgłoszono.

Opinie Komisji:
Komisja Rewizyjna: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 
5 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był przeciwny.

Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, Przestrzegania Prawa 
i Porządku Publicznego: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 
6 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był przeciwny.

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej 
głosowało 4 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 
przeciwny.

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej 
głosowało 10 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 
przeciwny.

Ad.3. Wolne głosy i wnioski.

W tym punkcie nikt głosu nie zabrał.

Ad.4. Zakończenie.

Wobec realizacji porządku obrad oraz braku innych głosów Przewodniczący Komisji – 
Tomasz Pawlak zakończył posiedzenie.

Protokołowała Przewodniczący Komisji 

Wiesława Wójcik Tomasz Pawlak
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